

“ယမိ န မာယာ ဝသတိ န မာနော၊
 ယော ဝိတလောဘော အမမော နိရာသော။
 ပဏုန္တကောဓော^၁ အဘိနိဗ္ဗုတတ္ထော၊
 သော မြာဟ္မဏော သော သမဏော သ ဘိက္ခု”တိ။ ။ ဆဋ္ဌ။

၇-သတ္တုဒါနသုတ္တ

1

၂၇။ ဧဝံ မေ သုတံ—ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ ရာဇဂဟေ ဝိဟရတိ ဝေဠုဝနေ ကလန္တကနိဝါပေ။ တေန ခေါ ပန သမယေန အာယသ္မာ မဟာကဿပေါ ပိပ္ပလိဂုဟာယံ ဝိဟရတိ၊ သတ္တာဟံ ဧကပလ္လင်္ကေန နိသိန္ဓော ဟောတိ အညတရံ^၂ သမာဓိ^၃ သမာပဋိတွာ။ အထ ခေါ အာယသ္မာ မဟာကဿပေါ တဿ သတ္တာဟဿ အစ္စယေန တမှာ သမာဓိမှာ ဝုဠာသိ။ အထ ခေါ အာယသ္မတော မဟာကဿပဿ တမှာ သမာဓိမှာ ဝုဠိတဿ ဧတဒဟောသိ “ယံနုနာဟံ ရာဇဂဟံ ပိဏ္ဍာယ ပဝိသေယျ”န္တိ။

2

တေန ခေါ ပန သမယေန ပဉ္စမတ္တာနိ ဒေဝတာသတာနိ ဥဿုက္ကံ အာပန္နာနိ ဟောန္တိ အာယသ္မတော မဟာကဿပဿ ပိဏ္ဍာပီတပဋိလာဘာယ။ အထ ခေါ အာယသ္မာ မဟာကဿပေါ တာနိ ပဉ္စမတ္တာနိ ဒေဝတာသတာနိ ပဋိက္ခိပိတွာ ပုဗ္ဗဏှသမယံ နိဝါသေတွာ ပတ္တစီဝရမာဒါယ ရာဇဂဟံ ပိဏ္ဍာယ ပါဝိသိ။

3

တေန ခေါ ပန သမယေန သက္ကော ဒေဝါနမိန္ဒော အာယသ္မတော မဟာကဿပဿ ပိဏ္ဍာပီတံ ဒါတုကာမော ဟောတိ။ ပေသကာရဝဏ္ဏံ အဘိနိဗ္ဗိန္တိတွာ တန္တံ ဝိနာတိ သုဇော? အသုရကညာ တသရံ ပူရေတိ။ အထ ခေါ အာယသ္မာ မဟာကဿပေါ ရာဇဂဟေ သပဒါနံ ပိဏ္ဍာယ စရမာနော ယေန သက္ကဿ ဒေဝါနမိန္ဒဿ နိဝေသနံ တေနပသင်္ကမိ။ အဋ္ဌသာ ခေါ သက္ကော ဒေဝါနမိန္ဒော အာယသ္မန္တံ မဟာကဿပံ ခူရတောဝ အာဂစ္ဆန္တိ၊ ဒိသ္မာန ဃရာ နိက္ခမိတွာ ပစ္စုဂ္ဂန္တော ဟတ္ထတော ပတ္တံ ဂဟေတွာ ဃရံ ပဝိသိတွာ^၄ ဃဒ္ဓိယာ ဩဒနံ ဥဒ္ဓရိတွာ ပတ္တံ ပူရေတွာ အာယသ္မတော မဟာကဿပဿ အဒါသိ။

4

သော အဟောသိ ပိဏ္ဍာပီတော အနေကသုပေါ အနေကဗျဉ္ဇနေ အနေကရသဗျဉ္ဇနေ^၅။ အထ ခေါ အာယသ္မတော မဟာကဿပဿ ဧတဒဟောသိ “ကော န ခေါ အယံ သက္ကော၊ ယဿာယံ ဧဝရူပေါ

၁-ပုဏ္ဏကောဓော (က) ၃ ၁၀-၁၇၅-ပိဋ္ဌေပိ၊ ၂-နိသိန္ဓော အညတရံ (သျှ၊ က)
 ၃-သုဇောတာ (သျှ၊ ဣ၊ က) ၄-ပဝိသေတွာ (က) ၅-အနေကသုပရသဗျဉ္ဇနေ (သိ၊ ဣ)

ဣဒ္ဓါနဘာဝေါ”တိ။ အထ ခေါ အာယသ္မတော မဟာကဿပဿ တေဒဟောသိ
“သက္ကော ခေါ အယံ ဒေဝါနမိန္ဒော”တိ ဣတိ ဝိဒိတွာ သက္ကံ ဒေဝါနမိန္ဒံ
တေဒဝေါစ “ကတံ ခေါ တေ ဣဒံ ကောသိယ၊ မာ ပုနပိ ဝေရူပမကာသိ”တိ။
အမှာကမ္ပိ ဘန္တေ ကဿပ ပုညေန အတ္ထော၊ အမှာကမ္ပိ ပုညေန ကရဏီယန္တိ။

5

အထ ခေါ သက္ကော ဒေဝါနမိန္ဒော အာယသ္မန္တံ မဟာကဿပံ အဘိဝါ-
ဒေတွာ ပဒက္ခိဏံ ကတွာ ဝေဟာသံ အပ္ပုဂ္ဂန္တာ အာကာသေ အန္တလိက္ခေ
တိက္ခတ္တံ၊ ဥဒါနံ ဥဒါနေသိ “အဟော ဒါနံ ပရမဒါနံ၊ ကဿပေ သုပ္ပတိဋ္ဌိတံ၊
အဟော ဒါနံ ပရမဒါနံ ကဿပေ သုပ္ပတိဋ္ဌိတံ၊ အဟော ဒါနံ ပရမဒါနံ
ကဿပေ သုပ္ပတိဋ္ဌိတံ”န္တိ။ အသောသိ ခေါ ဘဂဝါ ဒိဗ္ဗာယ သောတ-
ဓာတုယာ ဝိသုဒ္ဓါယ အတိက္ကန္တမာနုသိကာယ သက္ကဿ ဒေဝါနမိန္ဒဿ
ဝေဟာသံ အပ္ပုဂ္ဂန္တာ အာကာသေ အန္တလိက္ခေ တိက္ခတ္တံ၊ ဥဒါနံ ဥဒါနေန္တဿ
“အဟော ဒါနံ ပရမဒါနံ ကဿပေ သုပ္ပတိဋ္ဌိတံ၊ အဟော ဒါနံ ပရမဒါနံ
ကဿပေ သုပ္ပတိဋ္ဌိတံ၊ အဟော ဒါနံ ပရမဒါနံ ကဿပေ သုပ္ပတိဋ္ဌိတံ”န္တိ။

6

အထ ခေါ ဘဂဝါ တေမတ္ထံ ဝိဒိတွာ တာယံ ဝေလာယံ ဣမံ ဥဒါနံ
ဥဒါနေသိ—

“ပိဏ္ဍပါတိကဿ ဘိက္ခုနော၊
အတ္တဘရဿ အနညပေါသိနော။
ဒေဝါ ပိဟယန္တိ တာဒိနော၊
ဥပသန္တဿ သဒါ သတိမတော”တိ။ ။ သတ္တမံ။

ဂ-ပိဏ္ဍပါတိကသုတ္တ

၂၇။ ဧဝံ မေ သုတံ—ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ သာဝတ္ထိယံ ပိဟရတိ ဇေတဝနေ
အနာထပိဏ္ဍိကဿ အာရာမေ။ တေန ခေါ ပန သမယေန သမ္ပဟုလာနံ
ဘိက္ခုနံ ပစ္စာဘတ္တံ ပိဏ္ဍပါတပဋိက္ကန္တာနံ ကရေရိမဏ္ဍလမာဠေ သန္ဓိသိန္နာနံ
သန္ဓိပတိတာနံ အယမန္တရာကထာ ဥဒပါဒိ—

ပိဏ္ဍပါတိကော အာဂုသော ဘိက္ခု ပိဏ္ဍာယ စရန္တော လဘတိ ကာလေန
ကာလံ မနာပိကေ စက္ခုနာ ရူပေ ပဿိတုံ၊ လဘတိ ကာလေန ကာလံ မနာ-
ပိကေ သောတေန သဒ္ဓေ သောတုံ၊ လဘတိ ကာလေန ကာလံ မနာပိကေ